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HORA LES 6 DE LA TARDA 

 
 
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 
Lluís M. Corominas 

 
 
1.-  Resolució de les al.legacions presentades i  
      aprovació definitiva Ordenances Fiscals     
      2.000 
 

- Josep Aldomà Buixadè 
- Gemma Perich Vidal 
- Josep M.Serra Mercader 
- Montserrat Gatell Pérez 
- M.Dolors Ustrell Boada 
- José Martímez Gómez 
- Francesc  Soto Martínez 
- Rai Serra Clapés 
- Pilar Llaquet 
- Enric Falgueres Rabaseda 
- Rosa Massot Casadevall 
- Claudi Puigfel Serret 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullàs 
- Julio Cesar Pombo Sabugueiro 
- Josep Rodés Girona 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 
- Pedro Villameriel 

Interventor 
 
 
Vist que els reunits són el total dels membres  constitueixen la majoria legal suficient 
de l’Ajuntament en Ple, el Sr. President obre l’acte i s’entra a conèixer els afers 
inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
 1.- RESOLUCIÓ DE LES AL.LEGACIONS PRESENTADES I APROVACIÓ   
                DEFINITIVA ORDENANCES FISCALS 2.000  
 
ATÈS que aprovat provisionalment l’expedient de modificació d’Ordenances fiscals i 
de preus públics per la seva entrada en vigor l’1 de gener del 2.000, ha estat  exposat 
al públic en la forma i terminis establerts en l’article 17 de la Llei 39/88, del 28 de 
desembre, havent-se presentat durant el termini d’al.legacions dues reclamacions: 
una pel senyor Julio Cesar Pombo Sabugueiro, com a regidor del Partit Popular i una 
altra pel senyor Antoni Peñarroya Trench, com a President de la Cambra de Comerç    
i Indústria de Sabadell. 



ATÈS que el Sr. Pombo en el seu escrit sol·licita la concessió de bonificacions fiscals 
en les següents exaccions: 

a) en l’IAE per la execució d’obres municipals en el mateix carrer a on es 
realitzi l’activitat, i a favor d’empreses que presenten auditoria energètica o 
que generen consum energètic amb sistema ecològic. 

b) En l’IBI, per rehabilitació  d’edificis, per la compra d’habitatges per joves 
menors de 26 anys, així com per les comunitats de propietaris dels 
habitatges a on s’incorporin plaques solars. 

c) En l’Impost de vehicles pels que creïn el seu propi negoci d’autònoms; en 
els cotxes amb catalitzador de benzina no incorporat pel fabricant i a favor 
de les autoscoles  

d) De caràcter general per la instal.lació de discoteques, bars musicals, així 
com pels que inicien les seves activitats industrials o professionals 

e) Per la taxa per concessió de llicències urbanístiques per la utilització de 
materials reciclats 

f) En la taxa de domini públic en raó de la temporada o per realització d’obres 
g) Per domiciliació bancària o pel pagament a l’iniciar-se el període de 

cobrament voluntari. També sol·licita la remissió anual als contribuents de 
la carta fiscal. 

ATÈS que la Cambra de Comerç i Indústria sol·licita en el seu escrit que l’increment 
en l’IAE, IBI, VTM i taxa de recollida d’escombraries no sigui referenciat a l’IPC de 
l’Estat, sinó al de la zona EURO, així com que en l’IAE no s’incrementi el número de 
carrers/zones. 
ATÈS  el que disposa els articles 9, 61 a 78, 79 a 92, 93 a 100, 20 a 27 i 58 de la Llei 
39/88. 
ATÈS que de conformitat amb l’article 9.1 de la Llei d’Hisendes Locals no pot 
concedir-se altres beneficis fiscals en els tributs  locals que els expressament 
previstos en els normes amb rang de Llei o els derivats de l’aplicació dels tractats 
internacionals, així com els que de forma voluntària concedeixin les Corporacions 
locals dins dels límits assenyalats expressament a les Lleis. 
ATÈS que segons es desprèn dels informes emesos i reclamacions presentades no 
existeix a l’expedient infracció legal, tant en el fons com en la forma. 
ATÈS que les al.legacions presentades son peticions de concessió de bonificacions 
que en la majoria dels casos manquen de suport legal que les autoritzi i en la resta 
corresponen a casos en que podent-se concedir perquè així ho autoritza la Llei, 
aquesta Corporació entén que han de ser regulades dins del Projecte 2.000 en estudi. 
ATÈS que la petició de la Cambra de Comerç i Indústria que l’increment de tarifes no 
excedeixi de l’IPC de la zona del EURO, no pot ser atesa, donat que essent 
l’Ajuntament una entitat executora d’obres i prestadora de serveis, l’increment de 
costos pel 2.000 dependrà de l’IPC estatal i no del de la zona EURO. 
ATÈS que, l’increment de l’IBI ha estat fixat per l’Estat en la Llei de Pressupostos 
Generals pel 2.000 i que l’augment del número de zones té per motiu una major 
regulació de l’Impost al tenir més en compte la circumstància de la ubicació  de 
l’activitat. 
Vist l’informe d’Intervenció. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 



PRIMER.- Desestimar les reclamacions  presentades pel senyor Julio Cesar Pombo 
Sabugueiro, com a regidor del Partit Popular i pel senyor Antoni Peñarroya Trench , 
en representació de la Cambra de Comerç i Indústria,  contra l’expedient de 
modificació d’Ordenances Fiscals i Preus Públics en base als informes emesos i als 
raonaments abans expressats. 
SEGON.- Aprovar definitivament l’expedient de modificació d’Ordenances Fiscals i 
de Preus Públics per la seva entrada en vigor l’1 de gener del 2.000, així com el 
redactat de les ordenances modificades que coincideix amb l’aprovat provisionalment 
el 2 de novembre proppassat. 
 TERCER.- Publicar integrament  la modificació aprovada, en el Butlletí Oficial de la 
Província, abans de l’1 de gener. 
QUART.- Contra el present acord   es podrà interposar reclamació davant la 
jurisdicció contenciosa-administrativa en el termini de dos mesos a partir de la seva 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província. 
Presenta la proposta el Sr. Alcalde  i diu que ve motivada per les dues reclamacions 
presentades en període hàbil. A la vista de l’informe elaborat per Intervenció, respecte 
a cadascuna d’elles, dir, que no les compartim des de l’equip de govern per dues 
qüestions: 1.- pel contingut, 2- per l’extemporaneïtat política del tema. El recurs està 
resolt per la part de contingut, però discutim les ordenances fiscals en un període 
abans de portar-les a aprovació al Ple, en tot aquest període el partit popular no va 
presentar cap pronunciament al respecte, es presenten a aprovació, es fa la votació i 
tampoc es manifesta al respecte, i finalment quan ja les hem aprovades, després es 
presenten unes al.legacions. Pensem que no és la forma adequada de portar les 
coses. 
La majoria de bonificacions o exaccions plantejades, les que fan referència a temes  
medioambientals, estalvi energètic, etc.. fa ja mesos que estem treballant en una 
ordenança transversal, que reguli no només temes d’ecologia i d’estalvi energètic, 
sinó també temes a nivell de construcció perquè s’hi introduïssin aquestes mesures. 
En segon terme, hi ha temes que no són aplicables, perquè a nivell legal no poden 
fer-se. 
Pel que fa referència a les al.legacions presentades per la Cambra de Comerç, diuen 
que retiren les al.legacions menys una i fa referència a un IAE superior al 2%, però no 
ha arribat aquest escrit, però les desestimarem com en el cas anterior. Estenem que 
la Cambra no pot entrar en valoracions polítiques,  les reclamacions o suggeriments 
que pugin fer els seus associats, les han de fer arribar abans.  
Finalment es fa la proposta de votar a favor la resolució de les al.legacions en el 
sentit de desestimar-les i aprovar definitivament les ordenances per què siguin 
aplicables des del dia 1 de gener del 2.000 
En torn d’intervencions el Sr. Julio Cesar Pombo pel PP explica que la presentació 
d’aquestes al.legacions ve motivada pel trencament de les negociacions, en un 
principi  es va parlar amb la regidora d’Hisenda d’arribar a un acord favorable per les 
dues parts. 
Tot seguit passa a fer un resum sobre les al.legacions que presenta, incidint: 

- en les bonificacions d’IAE i IBI. 
- també en la confecció d’un calendari dels diferents impostos i dades de 

pagament 



- bonificació del 25 % a totes aquelles empreses que presentin un pla d’estalvi 
energètic. 

- bonificació del 50% en els habitatges que estesin afectats per la seva 
rehabilitació.                 

 
Per acabar demana poder fer un seguiment per veure com està el tema 
Intervé a continuació el Sr. Josep Rodes per IC tot dient que la informació rebuda ha 
estat correcta així com també les entrevistes mantingudes, i que cal no deixar els 
temes en previsió, cal fer-los: 
El Sr. Alcalde pren la paraula per dir que les al.legacions han estat examinades per 
veure fins a quin punt podríem buscar un consens, la voluntat que era treballar sobre 
això, però hem quedat sorpresos per l’escrit a la premsa del regidor del partit popular, 
i en aquest joc no volem entrar. La regidora continuarà treballant  una per una durant 
tot l’any amb les ordenances i es convida públicament al regidor del PP a treballar-hi, 
també. 
Per acabar diré que als comerços de Castellar no se’ls ha fet una reducció en IAE,  
perquè els comerços quan han tingut una millora substancial amb obres 
d’urbanització, no se’ls ha cobrat contribucions especials per fer-les. 
 
VOTACIÓ:  FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT. 
 VOTS A FAVOR        : SETZE  (16), dels regidors de CiU, PSC, ERC i IC                  
           VOTS EN CONTRA :  UN         ( 1 ), del regidor del PP 
 ABSTENCIONS       :  CAP       ( 0  ). 
 
 Per acabar el Sr. Alcalde desitja unes felices festes de Nadal a tots els 
assistents. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts de set de la 
tarda, s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari 
d’aquests acords el Secretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 
     


